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P R O T O K O Ł  Nr  LIII/2018 

z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu  

z dnia 8 maja 2018r.  

Sesja odbyła się w sali narad Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w godz. 13.00 – 15.00 

 

Ad. 1. 

Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło, dokonał otwarcia  Sesji Rady Miejskiej w 

Ogrodzieńcu  

Powitał wszystkich obecnych, radnych oraz gości zaproszonych:  

 Burmistrza Miasta i Gminy Pana Andrzeja Mikulskiego,  

 Skarbnika Miasta i Gminy Panią Annę Kuźniak, 

 Sekretarza Miasta i Gminy Pana Dariusza Ptasia, 

 Radnych Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu,  

 Kierowników referatów urzędu i jednostek organizacyjnych Gminy Ogrodzieniec. 

 Sołtysów Gminy Ogrodzieniec. 
Lista obecności radnych i gości załączona została do protokołu. 
 
Przewodniczący poinformował, że sesja została zwołana przez Przewodniczącego 
Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu na wniosek Burmistrza Miasta i Gminy  Ogrodzieniec 
Wszyscy radni zostali powiadomieni o terminie sesji, zostały im dostarczone 
niezbędne materiały, czyli  

 zawiadomienie o zwołaniu sesji wraz z porządkiem obrad, 
 projekty uchwał będące przedmiotem obrad.  

Ustawowy skład Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu wynosi 15 radnych. W sesji 
uczestniczyło 15 radnych - co zostało potwierdzone podpisami na liście obecności.  
 
 
Ad 2. 
Przyjęcie porządku obrad  
Burmistrz MiG Pan A. Mikulski wniósł o wprowadzenie pod obrady dodatkowego 
projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu 
na realizację zadania pn.:„Budowa chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 790 w 
miejscowości Podzamcze – etap IV”. W budżecie gminy na 2018 rok mamy 
zaplanowane środki finansowe na ten cel. Dzisiaj otrzymaliśmy projekt propozycje 
podpisania porozumienia i umowy z Zarządem Województwa Śląskiego w którym to 
projekcie jest taki podział finansowy tego zadania - całe zadnie to 1.119 tyś zł  to jest 
wartość kosztorysowa dokończenia tej budowy, po stronie gminy Ogrodzieniec 
byłoby 250 tyś zł; W uchwalonym budżecie mamy zabezpieczonych 200 tyś zł, 
brakujące 50 tyś zł; byłoby przedmiotem postanowień uchwały o zmianie w planach 
dochodów i wydatków, który to projekt jest w porządku obrad dzisiejszej sesji ale 
konieczne byłoby wprowadzenie do dzisiejszego porządku obrad uchwały dotyczącej 
udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu na realizacje tego zadania, 
to jest uchwała która zezwoli Burmistrzowi na podpisanie umowy z Zarządem 
Województwa i w tej umowie jest zobowiązanie że gmina zabezpieczyłaby kwotę 250 
tyś zł. Z czego 200 tyś jest już zabezpieczone w budżecie gminy, a 50 tyś zł będzie  
przedmiotem uchwały w sprawie zmian w planach dochodów i wydatków.  
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Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Województwu Śląskiemu na realizację zadania pn.: „Budowa 
chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 790 w miejscowości Podzamcze – etap IV” 
został poddany pod głosowanie  
Wynik głosowania:  
Głosów „Za” - 14 
Głosów „Przeciw” – 0 
Głosów „Wstrzymujących się - 0 
Rozstrzygnięcie- wniosek przyjęty. Projekt uchwały wprowadzony pod obrady. 
 
Radni przyjęli jednogłośnie (14 głosami „za”) zmieniony porządek obrad. 
 

Porządek obrad wg którego prowadzona była sesja przedstawiał się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu nr LI /2018 z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z dnia 27 marca 

2018r. 
4. Interpelacje i zapytania Radnych.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Ogrodzieńcu za 2017 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Ogrodzieńcu za 2017 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
zamieszkałych i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie miasta i gminy Ogrodzieniec. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmian w planach  dochodów i wydatków w 
budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2018 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu  
na realizację zadania pn.: „Budowa chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 790 w 
miejscowości Podzamcze – etap IV” 

11. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ogrodzieniec na lata 2018 – 2032. 

12. Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje i pytania Radnych. 
13. Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności.  
14. Wnioski i oświadczenia.  
15. Zamkniecie obrad. 

 
 
Ad. 3 
Przyjęcie protokołu nr LI /2018 z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z dnia 27 
marca 2018r. 
 
Protokół nr LI /2018 z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z dnia 27 marca 
2018r.został przyjęty przez radnych bez uwag.  
Wynik głosowania:  
Głosów „Za”  - 12 
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Głosów „Przeciw” – 2 
Głosów „Wstrzymujących się„ -0 
 
 
Ad. 4 
Interpelacje i zapytania Radnych.  
 
Radna Grażyna Gołuchowska wniosła następujące zapytania /wnioski : 

1. Kiedy nastąpi dokończenie budowy chodnika na ul. W. Polskiego w 
Podzamczu.  

2. Mieszkańcy ul. Krótkiej zgłaszają problem dot. utrudnień związanych z 
wjazdem do swoich posesji z ul. W. Polskiego oraz z wyjazdem z ul. Krótkiej 
na główną ulicę. 

3. Proszę o wykoszenie trawy na rowach przy niezabudowanych posesjach w 
Podzamczu. 

4. Mieszkańcy proszą o pomalowanie skorodowanej barierki przy przepuście na 
ul. W. Polskiego oraz zabezpieczenie kratki ściekowej. Korea podczas jazdy 
samochodów jest ruchoma i może  dojść do wypadku Kratka znajduje się na ul 
W. Polskiego na wysokości posesji nr 67 

 
Radna Wanda Bednarz złożyła podziękowanie dla całego Zarządu Dróg 
Powiatowych w Zawierciu za „akcję zima” za solidne obsypywanie dróg powiatowych 
w czasie zimy jak również podziękowała Dyrektorowi ZGK panu Grzegorzowi 
Wałkowi za solidne odśnieżanie dróg gminnych. 
Następne Radna wniosła w imieniu mieszkańców Ryczowa ponowiła prośbę o 
posprzątanie ulic - skoro będzie zakupiona druga maszyna do czyszczenia ulic, to 
może nareszcie posprząta sołectwo Ryczów  
Radna podziękowała Zarządowi Dróg Powiatowych w Zawierciu za wycinkę drzew 
Ryczów – Ogrodzieniec. 
 
Radny Zbigniew Fabiańczyk zgłosił potrzebę remontu ścian zewnętrznych Dworku w 
Gieble oraz poruszył sprawę zagospodarowania terenu przy stawie i Dworku w 
Gieble i prosił o informację dot. rewitalizacji tego miejsca.  
 
Radna Anna Pilarczyk-Sprycha zgłosiła następujące interpelacje i wnioski  

1.  „Panie Burmistrzu w związku z obawami rodziców i społeczeństwa z 
miejscowości Ogrodzieniec wnioskuję o zorganizowanie tak nauki w szkole 
Podstawowej nr 1 w klasach 1-8, aby dzieci nie musiały dojeżdżać i żeby 
warunki nauczania były zgodne z wprowadzona Reformą Oświaty, 
zapewniającą dzieciom edukację od klasy 1-8 w budynku najbliżej 
zamieszkania, w jak najlepszych warunkach, Przypomina, że szkołą w 
Ogrodzieńcu to pierwsza szkołą, która powstała w gminie Ogrodzieniec, nie 
wspomnę już o jej tradycjach, osiągnięciach a obawy o których słyszę od 
rodziców wskazują, że dzieci z miejscowości Ogrodzieniec jako jedyne w 
strukturze gminy pozbawione zostaną nauczania od 1-8 w swojej 
miejscowości co nie jest niedopuszczalne dla społeczności lokalnej. Wobec 
powyższego składam zapytanie wniosek - czy dzieci z miejscowości 
Ogrodzieniec będą uczęszczały do szkoły w swojej miejscowości w klasach 1-
8.  
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2. W obecnej kadencji trzech radnych Powiatu Zawierciańskiego w tym jedna 
osoba w Zarządzie Powiatu to mieszkańcy Gminy Ogrodzieniec. Obecnie te 
osoby Ne są zapraszane na ważne wydarzenia na terenie gminy . Wielkim 
nietaktem ze strony Gminy jest pomijanie tych osób w istotnych dla gminy 
wydarzeniach. Wobec powyższego pytam dlaczego radni Powiatu 
Zawierciańskiego oraz członek Zarządu Powiatu będący mieszkańcami Gminy 
Ogrodzieniec nie są zapraszani na ważne wydarzenia na terenie gminy . 

3. W samym centrum Ogrodzieńca powstaje niepubliczny PIOZ. Problem jest 
podwójny zarówno po stronie pacjenta jak i personelu. W przypadku gdy 
pacjent pójdzie do konkurencji, a takie prawo ma w każdej chwili, co z 
pracownikami którzy przepracowali wiele lat w samodzielnym Publicznym 
Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Ogrodzieńcu. Drugie piętro budynku SPZOZ w 
Ogrodzieńcu zostało wyremontowane za kwotę ok. 217 tyś zł z 
przeznaczeniem na usługi medyczne w zakresie rehabilitacji i stoi puste. Jak 
zatem Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Ogrodzieńcu 
przygotował się aby zatrzymać pacjentów przy powstającej konkurencji w 
samym centrum Ogrodzieńca?, Czy została zrobiona analiza SWOT szans i 
zagrożeń?, Czy były przeprowadzone kampanie marketingowe w celu 
utrzymania pacjentów?  Dlaczego II piętro budynku SPZOZ w Ogrodzieńcu 
stoi puste? Czy celowe było przeprowadzenie kosztownego remontu?, Czy 
rozważano przeznaczenie tych środków na polepszenie jakości usług 
medycznych, zwiększenie wynagrodzeń personelu?, Czy SPZOZ zwracał się 
do NFZ  o ogłoszenie konkursów na usługi medyczne np. na rehabilitację ? , 
Czy SPZOZ ogłosił postępowanie na wynajęcie tego piętra?.  

4. W zawiązku z artykułem w Silesion z dnia 25.04.2018r autorstwa Mileny 
Nykiel-Leśnik „Jak aktualnie wygląda kwestia budowy kopalni cynku i ołowiu w 
Zawierciu, Silesion zapytał zatem u źródła - Nie mamy koncesji na wydobycie 
– ucina Bartosz Władimirow przedstawiciel spółki Rathdowney. Tłumaczy, że 
firma posiada koncesję na poszukiwanie i rozpoznanie złóż cynku i ołowiu . – 
Jeszcze nie podjęliśmy decyzji w sprawie lokalizacji kopalni. Aktualnie pod 
uwagę bierzemy Ogrodzieniec lub Łazy, nie zaś Zawiercie – zapewnia 
reprezentant kanadyjskiej spółki wydobywczej. Kopalnia spowoduje - 
zagrożenie dla zdrowia mieszkańców gminy, a mianowicie zwiększy 
zachorowalność na niektóre choroby, przede wszystkim choroby układu 
oddechowego, a przypominam że tyle co pozbyliśmy się tak groźnego dla 
zdrowia azbestu. Tyle lat walczyła gmina z azbestem, ludzie mieszkający w 
Cementowni byli najbardziej narażeni na choroby układu oddechowego 
poprzez wpływ azbestu, co w najgorszym przypadku mogło kończyć się 
rakiem płuc. Mieszkańcy mieli już bombę ekologiczną wdychali azbest przez 
długie lata. Dla mnie priorytetem jest zdrowie mieszkańców które jest 
bezcenne, żadne profity czy podatki wpływające do budżetu oraz nowe 
miejsce pracy nie zastąpi zdrowia i życia. Kolejne zagrożenie to spadek cen 
nieruchomości na terenie gminy, gminy turystycznej to wyższe ceny za grunty 
przy powstaniu kopalni ceny znacznie spadną ponieważ inwestor nie 
zainwestuje środków finansowych w takim terenie. Jakie zatem działania 
podjęła Gmina Ogrodzieniec aby nie dopuścić do budowy kopalni na terenie 
gminy?  

5. Panie Burmistrzu przedłużająca się przebudowa drogi wojewódzkiej 791 
bardzo utrudnia dojazd z Ogrodzieńca do Zawiercia. Obecnie rozpoczyna się 
zwiększony ruch związany z rozpoczęciem sezonu turystycznego. Zgodnie z 
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umową z wykonawcą przebudowa miała się zakończyć do 15 grudnia 2017 
roku w chwili obecnej nie widać postępu. W związku z powyższym czy termin 
zakończenia realizacji przebudowy do 30 czerwca 2018r jest terminem 
realnym?, Czy gmina rozważała odstąpienie od umowy i powierzenie prac 
innemu wykonawcy na koszt dotychczasowego wykonawcy oraz obciążenie 
wykonawcy karami umownymi z tytułu odstąpienia od umowy z jego winy? 
Jaka jest wysokość kary umownej naliczanej wykonawcy z tytułu opóźnienia i 
na jakim etapie jest postępowanie sądowe w tej sprawie?. Jakie kwoty zostały 
do chwili obecnej zapłacone wykonawcy z tytułu realizacji umowy?. Jakiej 
wysokości kara umowy została przewidziana w umowie z tytułu odstąpienia od 
umowy z winy wykonawcy? Czy inwestycja była dofinansowana ze środków 
zewnętrznych, a jeżeli tak czy istnieje ryzyko zwrotu dofinansowania? 

 
Radny Zygmunt Podsiadło skierował do Burmistrza następujące pytania; 

1. Co z programem i strategią rozwoju turystyki w Gminie Ogrodzieniec. 
2. Na jakim etapie jest zmiana organizacji ruchu na ruch dwukierunkowy na ul. 

Bonerów. 
3. Kiedy rusza budowa chodnika przy ul. W. Polskiego w Podzamczu. 
4.  Na jakim etapie jest uzupełnienie oświetlenia ulicznego na ul. Bonerów. 
5. Prośba do Pana Burmistrza o wystąpienie do Komendanta Powiatowego 

Policji, aby w weekendy przysłał policjantów z wydziału ruchu drogowego do 
zdiagnozowania i pomocy w rozwiązaniu zakorkowanego Podzamcza. 

6. Co z termomodernizacją remizy OSP w Podzamczu. 
 
 
Ad. 5 
 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Ogrodzieńcu za 2017 rok. 
 
Przewodniczący Rady Pan Zygmunt Podsiadło oznajmił, że na komisjach wspólnych 
zostało omówione szczegółowo to sprawozdanie i jeżeli nie ma żadnych uwag czy 
pytań  to przejdziemy do odczytania i przegłosowania uchwały  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały.  
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoskę. 
Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji rady. 
Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  
Wynik głosowania:  
Głosów „Za”  - 15 
Głosów „Przeciw” – 0 
Głosów „Wstrzymujących się -0 
Rozstrzygnięcie 
Przewodniczący Rady stwierdził,  
Uchwała w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Miejsko-
Gminnej Biblioteki Publicznej w Ogrodzieńcu za 2017 rok. - została przyjęta. 
Uchwale nadano Nr LIII/409/2018 
 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_liii_409_2018.pdf
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Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Ogrodzieńcu za 2017 rok. 
 
Przewodniczący Rady Pan Zygmunt Podsiadło oznajmił, że na komisjach wspólnych 
zostało omówione szczegółowo to sprawozdanie i jeżeli nie ma żadnych uwag czy 
pytań to przejdziemy do odczytania i przegłosowania uchwały  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały.  
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoskę. 
Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji rady. 
Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  
Wynik głosowania:  
Głosów „Za”  - 15 
Głosów „Przeciw” – 0 
Głosów „Wstrzymujących się -0 
Rozstrzygnięcie 
Przewodniczący Rady stwierdził,  
Uchwała w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Miejsko-
Gminnego Ośrodka Kultury w Ogrodzieńcu za 2017 rok - została przyjęta. 
Uchwale nadano Nr LIII/410/2018 
 

 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości zamieszkałych i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 
 
Projekt przedmiotowej uchwały omówiła Pani Ewa Marzecka Kierownik Referatu 
Ochrony Środowiska Urzędu Miasta i Gminy Ogrodzieniec - komórki merytorycznej 
która przygotowała projekt przedmiotowej uchwały. Pani Kierownik między inny 
mówiła „(…)w dniu 31 października 2018r. kończy sie umowa na odbiór i 
zagospodarowanie odpadów komunalnych od mieszkańców  Umowa jest podpisana 
z firma Remondis Zgodnie z obowiązującymi przepisami nowy przetarg który musimy 
rozpisać należy rozpisać w oparciu o zasady segregacji przyjęte nowym 
rozporządzeniem Ministra Środowiska. Rozporządzenie to mówi że bezpośrednio 
spod nieruchomości musimy odbierać papier, szkło plastik i metal w jednym worku 
mówimy o plastiku i metalu w jednym worku, papier i szkło w odrębnych workach 
oraz odpady biodegradacyjne. Ponadto w związku z interwencjami zarówno państwa 
radnych jak i mieszkańców postanowiliśmy wprowadzić zmiany. Wszystkie 
nieruchomości na terenie MiG Ogrodzieniec zgodnie z nowymi zasadami otrzymają 
pojemnik na popiół o zwiększonej pojemności czyli 240 l. Popiół będzie odbierany 
również w miesiącu maju i w okresie letnim w sierpniu. W związku z wykorzystaniem 
dotychczas obowiązującego systemu przez firmy remontowo budowlane które 
przywożą do PSZOK-a gruz legitymując się jako mieszkańcy, co może prowadzić do 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_liii_410_2018.pdf
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wzrost kosztów jakie ponosi firma i jakie w sumie byłyby przeniesione na 
mieszkańców, postanowiliśmy w nowym systemie wprowadzić limit dostarczania 
gruzu jako 1 metr sześcienny na nieruchomość na miesiąc – to jest całkiem sporo 
1metr sześcienny. Jako że zmiany te nałożone na nas rozporządzeniem w przypadku 
gminy Ogrodzieniec były niewielkie gdyż nasz dotychczas obowiązujący system 
pokrywał się w większości zapisów z nowym rozporządzeniem - i jeszcze jedno - 
omówię od razu regulamin i jeszcze szczegółowe zasady, czyli dwie uchwały które 
tak naprawdę dotyczą tego samego i powodują te same zmiany. W przypadku 
regulaminu zrobiliśmy to zmianą i dostosowaliśmy te punkty do obecnie 
obowiązującego rozporządzenia. Obie uchwały uzyskały pozytywną opinię 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Zawierciu Jeśli chodzi o pierwszą uchwałę 
dot. szczegółowych - w trakcie komisji państwo radni wystąpili o to aby dopisać do 
właścicieli nieruchomości również osoby posiadające inny tytuł prawny do 
nieruchomości i zostało to dopisane. Projekt uchwały zawierający te dodatkowe 
dopiski został dostarczony Przewodniczącemu Rady oraz rozdany radnym . 
 
Radny Jerzy Janoska poruszył sprawę wywozy popiołu w sierpniu i stwierdził, że na 
pewno w jakiś sposób podroży ta usługa koszty i czy jest to potrzebne?. 
 
Pani Kierownik odparła że jest taka potrzeba i była zgłaszana przez mieszkańców, 
ponieważ niektórzy, jak to określają, palą na ciepła wodę czy też mają tylko kuchnie 
kaflowe i oni mają ten popiół. Nie wywozimy go w czerwcu, lipcu i we wrześniu a 
jedynie w środku, on dotąd był wywożony w lipcu teraz przesunęliśmy na sierpień z 
tym, że uznaliśmy jeszcze miesiąc maj za okres palenia.  
 
Radny Janoska J. nadmienił - moje pytanie dotyczy też tego że firma wywożąc popiół 
zabiera go w tym samym czasie z innymi odpadami i wszystko razem ładuje na 
samochód popiół z innymi np. z odpadami komunalnymi – sam to widziałem na 
własne oczy.  
 
Przewodniczący Rady odparł, że takie sytuacje należy zgłaszać na piśmie, podając 
kiedy i gdzie to miało miejsce i wówczas będzie podejmowane odpowiednie 
działanie.  
 
Radny Janoska - jest jeszcze kwestia zapłaty za ten popiół, to jest dodatkowa usługa.  
 
Nie, to jest w ramach tego co obecnie jest - odparła Pani Kierownik- to jest w ramach 
systemu, przeniesiony został wywóz popiołu z lipca na sierpień.  
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoskę. 
Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji rady. 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  
Wynik głosowania:  
Głosów „Za”  - 15 
Głosów „Przeciw” – 0 
Głosów „Wstrzymujących się -0 
Rozstrzygnięcie 
Przewodniczący Rady stwierdził,  
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Uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i 
zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi- została przyjęta. 
Uchwale nadano Nr LIII/411/2018 
 

 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie miasta i gminy Ogrodzieniec. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoskę. 
Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji rady. 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  
Wynik głosowania:  
Głosów „Za”  - 15 
Głosów „Przeciw” – 0 
Głosów „Wstrzymujących się -0 
Rozstrzygnięcie 
Przewodniczący Rady stwierdził,  
Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie miasta i gminy Ogrodzieniec - została przyjęta. 
Uchwale nadano Nr LIII/412/2018 
 
 
Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmian w planach dochodów i wydatków 
w budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2018 rok. 
 
Skarbnik Miasta i Gminy Pani Anna Kuźniak omówiła propozycje zmian w budżecie 
wraz z autopoprawką. Na Komisjach Rady sprawa ta była omawiana, dodatkowa 
zmiana w związku z otrzymanym do podpisania porozumieniem dot. realizacji 
zadania pn.”Budowa chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 790 w miejscowości 
Podzamcze – etap IV końcowy” Pani Skarbnik omówiła jednolity już teks uchwały w 
sprawie zmian w planach dochodów i wydatków w budżecie Gminy Ogrodzieniec na 
2018 rok, który załączony został do niniejszego protokołu. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoskę. 
Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji rady. 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  
Wynik głosowania:  
Głosów „Za”  -  
Głosów „Przeciw” –  
Głosów „Wstrzymujących się - 
Rozstrzygnięcie 
Przewodniczący Rady stwierdził,  

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_liii_411_2018.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_liii_412_2018.pdf
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Uchwała w sprawie w sprawie zmian w planach dochodów i wydatków w budżecie 
Gminy Ogrodzieniec na 2018 rok - została przyjęta. 
Uchwale nadano Nr LIII/413/2018 
 

 
Ad. 10 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 
Śląskiemu  na realizację zadania pn.: „Budowa chodnika w ciągu drogi 
wojewódzkiej nr 790 w miejscowości Podzamcze – etap IV” 
 
Burmistrz w uzupełnieniu dodał jeszcze, że tym etapem będziemy kończyć budowę 
chodnika w Podzamczu, jest to etap ostatni po lewej stronie, w przyszłości 
ewentualnie czekała by nas być może wspólnie z województwem śląskim, być może 
zarząd województwa podejmie decyzje o tym, aby w całości przez siebie 
sfinansować przebudowę chodnika po stronie prawej. Na całym ciągu drogi jest już 
ułożony nowy krawężnik, jest nowa nawierzchnia ułożona, tak że pozostaje jeszcze 
wyremontowanie starego chodnika, ale to by były ewentualnie plany na przyszłe lata.  
 
Przewodniczący Rady nadmienił, że dobrze by było żeby połączyć z Giebłem Kolonią 
to będzie już jeden ciąg drogi. 
 
Burmistrz stwierdził, że byłaby to decyzja zarządu województwa, być może w 
przyszłej kadencji. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoskę. 
Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji rady. 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  
Wynik głosowania:  
Głosów „Za”  - 15 
Głosów „Przeciw” –  
Głosów „Wstrzymujących się -0 
Rozstrzygnięcie 
Przewodniczący Rady stwierdził, 0 
Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu  na 
realizację zadania pn.: „Budowa chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 790 w 
miejscowości Podzamcze – etap IV”- została przyjęta. 
Uchwale nadano Nr LIII/414/2018 
 
 
Ad. 11 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ogrodzieniec na lata 2018 – 2032. 
 
Przewodniczący Rady zaznaczył, że projekt uchwały WPF jest efektem zmian 
wprowadzonych i zatwierdzonych  na tej sesji uchwałą w sprawie zmian w planach 
dochodów i wydatków w budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2018 rok .- było to 
omawiane przez Panią Skarbnik i przeanalizowane na komisjach rady.  
 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_liii_413_2018.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_liii_414_2018.pdf
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Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoskę. 
Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji rady. 
 
Radna Anna Pilarczyk Sprycha zaznaczyła, że w związku z tym że przy WPF nie 
miała możliwości pracowania chciała zwrócić tylko uwagę na załącznik nr 1 do 
uchwały Rady, strona 1, rok 2018, dochody ogółem gminy 42.030760,96, natomiast 
na stronie 3, również 2018 rok, wydatki 46. mln 953 i chciała zwrócić uwagę, że tylko 
w 2018 roku gmina zadłuża się na 5 mln zł. 
 
Skarbnik Gminy – szanowni państwo przecież państwo głosowaliście za budżetem i 
było wskazane w budżecie, że zadłużenie na 2018 r. jest przychód z tytułu kredytów i 
pożyczek jest 4 miliony 200 i chyba państwo wiecie, że jest emisja obligacji w tym 
roku 4 miliony 200.  
 
Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  
Wynik głosowania:  
Głosów „Za”  - 14 
Głosów „Przeciw” – 0 
Głosów „Wstrzymujących się -1 
Rozstrzygnięcie 
Przewodniczący Rady stwierdził,  
Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ogrodzieniec 
na lata 2018 – 2032”- została przyjęta. 
Uchwale nadano Nr LIII/415/2018 
 

 
Ad. 12 
Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje i pytania Radnych. 
 
Burmistrz MiG Pan A. Mikulski udzielił następujących odpowiedzi  
(zapis w formie stenogramu)  
„Jeśli chodzi o odpowiedzi na interpelacje to większość z nich zrobię w tej chwili, na 
pytania pani radnej Pilarczyk-Sprycha nie jestem w stanie udzielić wszystkich 
odpowiedzi bo wpłynęło ich kilkadziesiąt i te, które zanotowałem odpowiem, a resztę 
poproszę o ich sformułowanie i postaram się również na nie odpowiedzieć.  
- Jeśli chodzi o radną Gołuchowską - kiedy zakończenie chodnika przy Wojska 
Polskiego ?  – państwo podjęliście dzisiaj uchwałę zabezpieczającą finansowanie 
tego zadania i w najbliższym czasie będziemy występować do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich o uzgodnienie specyfikacji istotnych warunków zamówienia, co 
zezwoli nam na ogłoszenie przetargu, sądzę że przetarg ogłosimy być może jeszcze 
w czerwcu, w związku z tym sądzę, że w okresie wakacji, może po wakacjach będą 
trwały prace tak, aby to zadanie w tym roku było w całości wykonane.  
- ulica Krotka która jest przecznicą ulicy Wojska Polskiego będzie regulowana teraz 
przy okazji budowy chodnika, te prace które były w roku ubiegłym zrobione, czyli 
ułożenie nawierzchni na Wojska Polskiego i ułożenie krawężnika w tym również przy 
ulicy Krótkiej, było to rozwiązanie, to był pierwszy etap tego co robimy i w tej chwili 
będziemy to kończyć i będzie to również załatwione. 
- Jeśli chodzi o ruchomą kratkę ściekowa przy nr 67 przy ul. W. Polskiego – sprawę 
przekażemy do pani inspektor z ZDW, jeżeli to jest na tym odcinku, który był 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_liii_415_2018.pdf
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remontowany ostatnio myślę, że wykonawca nie zszedł z budowy, jeszcze nie było 
odbioru nawierzchni przy ul. W. Polskiego, tego zdania które było rozpoczęte w roku 
poprzednim, zwrócimy na to uwagę przy odbiorze tak, że musi być kratka w sposób 
pewny zamontowana.  
- barierkę postaramy się również tutaj dogadać z zarządem dróg i może nie wiem, 
czy będzie sens ją malować, może zrobilibyśmy ją na nowo . 
- Jeśli chodzi o radną panią Bednarz – sprzątanie w sołectwach jest prowadzone, 
kończymy teraz Ogrodzieniec i sukcesywnie pracownicy Zakładu Gospodarki 
Komunalnej sprzątają na terenie całej gminy, jak państwo zauważyliście 
Ogrodzieniec w dużej części jest wysprzątany tak, że będziemy te prace 
kontynuować, myślę że w najbliższym czasie ten piasek pozimowy zostanie usunięty.  
- Jeśli chodzi o Giebło to jest pana radnego Fabiańczyka zapytanie interpelacja – no 
proszę państwa na remont elewacji dworku środków w budżecie nie ma 
zabezpieczonych tak samo jak nie ma zabezpieczonych środków na 
zagospodarowanie przy stawu w Gieble - tak ze tutaj panu radnemu chciałem 
odpowiedzieć ze jeżeli środki będą wygospodarowane i w budżecie się pojawią to 
prac zostaną wykonane, natomiast na chwile obecną środków na ten cel po prostu 
nie ma.  
- no i tutaj pakiet kilkudziesięciu pytań z których część zanotowałem część nie, 
proszę państwa większość tych zapytań, bo to nie są interpelacje to jest uprawianie 
tutaj wolnych własnych myśli pozostawię bez komentarza, natomiast te, które mogę 
to chciałbym poinformować ,że:  
- jeśli chodzi o organizacje roku szkolnego w szkole podstawowej w Ogrodzieńcu na 
ostatniej sesji tutaj sie już wypowiadałem, o tym zdecydują rodzice, w najbliższym 
czasie chciałbym się z rodzicami spotkać aby poznać ich opinie na ten temat, czy 
szkoła będzie w stanie pomieścić 8 klas i przedszkole - to jest sprawa dyrektora 
szkoły – być może jeżeli rodzice nie dadzą się przekonać do tego , aby część klas 
starszych dowozić do cementowni do pomieszczeń istniejących, muszą się liczyć z 
tym ,że szkoła będzie pracowała na dwie zmiany, bo będziemy mieli z roku na rok 
coraz więcej oddziałów, w tej chwili będziemy mieli w klasach pierwszych trzy 
oddziały prawdopodobnie, bo mamy pięćdziesięcioro kilkoro dzieci i wśród tych dzieci 
mamy dzieci niepełnosprawne i po rozmowie z panią dyrektor podjąłem decyzje, że 
jeżeli ten stan się utrzyma to będziemy musieli prawdopodobnie utworzyć trzy klasy 
pierwszej, one będą kilkunastoosobowe te odziały, ale to nam spowoduje znów brak 
kolejnej klasy. Za organizację roku szkolnego odpowiada dyrektor szkoły w 
uzgodnieniu z rodzicami i tak będzie zorganizowana praca od 1 września, żeby 
oczywiście były warunki dla dzieci jak najlepsze, na to nie jestem w tej chwili tutaj 
odpowiedzieć, jest to sprawa wewnętrzna szkoły.  
- Jeśli chodzi o przebudowę drogi wojewódzkiej 791 i włączenie terenów 
inwestycyjnych poprzez nowe skrzyżowanie budowane przez wykonawcę - sprawa 
wygląda w ten sposób – no i tutaj jest szereg pytań wzajemnie się wykluczających 
tak, że nie chciałbym komentować, wypowiem się że też informujemy na bieżąco, co 
czyniłem od zimy ubiegłego roku na każdej sesji, że wykonawca faktem jest, że nie 
skończył zgodnie z umową i pozostaje w zwłoce w związku z tym nie ma czego 
wypowiadać bo umowa już się wyczerpała, umowa skończyła się 15 grudnia i za 
każdy dzień przekroczonego terminy wykonawcy naliczane są kary zgodnie z 
podpisaną umową 1/10 % wartości zamówienia. Zamówienie jest na ok. 8 mln zł tak 
że łatwo sobie policzyć jaka to jest dzienna kara naliczana wykonawcy. Proszę 
państwa nie ma sensu absolutnie wykonawcy z budowy ściągać, przeganiać go, bo 
kto nam tą budowę dokończy, no oczywiście łatwo jest tak populistycznie mówić, że 
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gmina powinna wykonawcę przegonić z budowy i wybrać następnego tylko proszę 
państwa tego się nie da tak zrobić dlatego, że wykonawca deklaruje chęć 
zakończenia budowy, zadeklarował nam, że zrobi to do końca czerwca o czym 
poinformowaliśmy opinie publiczną poprzez media, poprzez dziennik zachodni, przez 
stronę facebooku i to jest deklaracja wykonawcy, która przyjmujemy jako dobrą jak 
się to mówi monetę, nie ma w tej chwili sensu wykonawcy z budowy przeganiać i 
szukać nowego to jest pierwsza rzecz, druga sprawa, za to co się dzieje na budowie, 
za to odpowiada wykonawca, a nie gmina, i tutaj zarzuty pod kątem gminy o 
cokolwiek co się dzieje z budową są daleko niesprawiedliwe , ponieważ umowa jasno 
określa kto za co  odpowiada i dopóki wykonawca nie zakończy pracy na budowie to 
prace będą trwały, natomiast oczywiście zgodnie z podpisaną umowa należą się kary 
umowne i po zakończeniu, czy w ostatnim dniu zakończenia budowy podliczymy ile 
tych kar jest i wystąpimy do wykonawcy o ich zapłatę, natomiast dzisiaj dajmy szanse 
wykonawcy tą pracę dokończyć. To, że tempo prac jest niezadawalające, nas też to 
niezadawala i spodziewalibyśmy się jako gmina większego zaangażowania, no ale to 
jest już sprawa wykonawcy, na rynku firm wykonawczych nie jest to pierwszy 
przypadek, takich przypadków mamy bardzo dużo na drogach, pamiętacie państwo 
jak się budowały autostrady kilkanaście lat temu w Polsce, też budowy rożni 
wykonawcy wykonywali, dajmy tutaj zakończyć wykonawcy prace, interes gminy jest 
zabezpieczony - ile zostało zapłacone, na chwile obecną wykonawca zafakturował 
nam ok. 60-50 % z całości zadnia jest zapłacone, reszta, czekamy na zakończenie 
poszczególnych etapów i ich odbiory, komisyjne przyjęcie i zakończenie i wówczas 
będą przedstawione kolejne faktury, tak że tutaj to co możemy jako zamawiający 
staramy się  i pilnujemy, natomiast to, że budowa się przeciąga, ja też nad tym 
ubolewam, jako kierowca, ale jako dysponent środków publicznych po prostu musimy 
przestrzegać prawa zamówień publicznych  musimy przestrzegać kodeksu cywilnego 
i pewnych zasad tutaj musimy dochować.  
Proszę państwa nie wiem co pani radna ma na myśli jeśli chodzi o budowę kopalni - 
nie chciałbym się w tej sprawie w ogóle wypowiadać, to co słyszeliśmy przed chwilą 
te opinie , rozumie ze to pani wygłasza o budowie kopalni - nikt do gminy 
Ogrodzieniec w sprawie kopalni się nie zgłaszał i dopóki się nie zwróci, ja na ten 
temat nie będę sprawy komentował, nie będę się wypowiadał, było tutaj pytanie jakie 
działania gmina podjęła przeciwko budowie kopalni - no proszę państwa jeżeli nie 
mówi się w ogóle o budowie kopalni w gminie Ogrodzieniec to cóż gmina miałaby 
tutaj przeciwdziałać. Z doniesień prasowych wiem, że w gminie Zawiercie będzie 
organizowane w tej sprawie referendum, natomiast u nas na ten temat nic nie 
wiadomo nie znane nam są wyniki prowadzonych badań, sądzę ze dopóki one nie 
zostaną upublicznione to żadna gmina, ani gmina Zawiercie, ani gmina Łazy czy 
gmina Ogrodzieniec, ani gmina Poręba, ani żadna gmina na której zakład górniczy 
miałby powstać nie podejmie decyzji, że jest albo za budową, albo przeciw budowie, 
najpierw poznać trzeba sytuacje, badania są prowadzone, gdy zostaną opublikowane 
wyniki, to do tematu wrócimy. Szanowni państwo radni, ja pozwolę sobie zauważyć, 
że o postępie prac poszukiwawczych, geologicznych, które były prowadzone cały 
czas państwa informowałem, na każdej sesji gdy tylko miałem jakieś nowe 
wiadomości to państwu przekazywałem publicznie, gdy tylko się spotykałem z firmą 
to również informowałem tutaj o tym, sprawa wydaje mi się jest bardzo ważna i nie 
można po prostu tak jednoosobowo podejmować decyzji. Jeżeli przyjdzie na to pora 
to gmina zajmie stanowisko, ale żeby stanowisko mogła zająć musimy najpierw 
wiedzieć z jakim zagrożeniem jesteśmy w stanie ewentualnie tutaj się zmierzyć . 
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- Jeśli chodzi o Zakład Opieki Zdrowotnej, mnie osobiście nic nie wiadomo na ten 
temat, aby powstawał jakiś podmiot niepubliczny na terenie Ogrodzieńca, ktoś takie 
informacje przekazywał, ale gmina ani nie wydaje zgody, ani nie opiniuje postawania 
NZOZ, jeżeli temat się pojawi u nas i gmina będzie miała się w tej sprawie 
wypowiedzieć będę mógł coś powiedzieć, to, że powstaje jakiś podmiot to jest rynek 
wolny usług medycznych, każdy ma prawo do tego dążyć.  
- Jeśli chodzi o remont naszego SPZOZ-u to akurat uważam odwrotnie niż pani 
radna. Uważam, że to, że remont został wykonany w naszej przychodni to bardzo 
dobrze się stało i nie było szkoda tych 200 czy iluś tyś zł - ta kwota tutaj padła, o jej 
rzeczywistą wartość zapytam pana dyrektora Kuśmierskiego – dlatego, że mamy 
przygotowane pomieszczenia do rozwoju działalności leczniczej na terenie naszego 
miasta i naszej gminy pod firmą zakładu publicznego i jeżeli się w przyszłości pojawia 
taka możliwość, żeby działalność rozszerzać będziemy to czynić, gdybyśmy tego 
remontu nie wykonali po prostu nie mielibyśmy tych warunków, tak, że pozwolę sobie 
mieć odmienne zdanie od pani i uważam, że ten remont był potrzeby i dobrze, że się 
wykonał - chciałbym w uzupełnieniu powiedzieć, że w całości został wykonany ze 
środków naszego zakładu, naszego SPZOZ-u, gmina Ogrodzieniec nie finansowała 
tego remontu. SPZOZ dobrze się gospodarzył przez ostatnie lata i był w stanie 
sfinansować remont, występował kilkakrotnie o dotacje ze środków europejskich 
dzięki temu jest budynek w takim stanie w jaki jest i myślę, że świadczenie usług ma 
warunki do tego aby były one prowadzone na najwyższym poziomie. 
- Jeśli chodzi o zapraszanie radnych, proszę państwa chciałem tutaj oświadczyć, że 
wszystkie uroczystości które są organizowane przez gminę - wszystkich zapraszamy 
zainteresowanych w tym również radnych i powiatowych i wojewódzkich na 
uroczystości które są organizowane przez gminę. Nie wiem o jakich uroczystościach 
ma pani na myśli, natomiast każda uroczystość jest otwartą, każdy ma prawo przyjść 
i w niej uczestniczyć. Nigdy nie było tak i nie jest, żeby ktokolwiek z gminy 
weryfikował listę zapraszanych gości na jakieś uroczystości, te które są 
organizowane przeze mnie, radni są zapraszani, jak również na sesje które są 
organizowane i na niektóre sesje mamy tutaj gości i z powiatu są obecni, natomiast 
każda sesja jest informowana nie tylko do państwa tutaj obecnych, ale też do gości z 
zewnątrz – zapraszani są goście na każdą sesję potwierdził Przewodniczący Rady - 
Burmistrz mówił dalej - każdy przychodzi jeżeli tylko dysponuje czasem ma życzenie  
to uczestniczy w naszych obradach  
- Jeśli chodzi o strategię rozwoju turystyki - jesteśmy na końcówce zbierania 
materiałów wyjściowych, statystycznych, myślę, że na posiedzeniach czerwcowych 
na sesji czy na komisjach uda się państwa zapoznać z treścią czy propozycjami 
zapisów. Może to za dużo powiedziane- strategia rozwoju - jest to pewien program, 
wewnętrzny dokument wytyczający kierunki rozwoju turystyki w naszej gminie.  
- Jeśli chodzi o organizację ruchu na ulicy Bonerów  to w okresie w tym ostatnim 
tygodniu miał tutaj być pan który podejmie się- przewodniczący rady stwierdził, że był 
ten pan i oglądał – Burmistrz dalej mówił - no właśnie jest sprawa nowej organizacji 
ruchu rozpatrywana na takim odcinku, na ile to możliwe, tak, że zobaczymy, jak 
będzie propozycja . 
 - Jeśli chodzi o budowę chodnika- to na ten temat już się tutaj wypowiadałem - 
ogłosimy przetarg - najważniejsze finansowanie, tak, że sprawa będzie w tym roku 
wykonana.  
- jeśli chodzi o oświetlenie uliczne chciałem państwa poinformować, że będziemy 
chcieli kilka zamówić lamp oświetlenia ulicznego zasilanych autonomicznie z baterii 
solarnych w takich miejscach w których jest niemożliwe zasilanie z sieci ulicznej, 
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między innymi na Bonerów, w Gieble Koloni jeśli sobie dobrze przypominam w 
Kiełkowicach na Więcki, będziemy chcieli te lampy ustawić i mam nadzieje, że się 
sprawdzą tak jak sprawdziły się już w Żelazku i Ryczowie Koloni. 
- Jeśli chodzi o kontrole policji, faktycznie zwrócimy się z prośba do wydziału ruchu 
drogowego, aby w weekendy tych patroli policyjnych było więcej i kierowcy 
nieprzestrzegający zasad parkowania byli w jakiś sposób dyscyplinowani, bo 
faktycznie w weekendy mamy z tym dość duży problem. W ostatni weekend  majowy 
było bardzo dużo pojazdów, część z nich faktycznie parkowanych jest w sposób w 
miejscach w których nie powinny być parkowane i myślę, że tutaj policja mam 
pomoże. 
- Jeśli chodzi o termomodernizację Podzamcza – jesteśmy w przed ogłoszeniem 
przetargu na wykonawcę, będziemy mieli w ramach projektu dofinansowanego ze 
środków unijnych termomodernizacje remiz OSP w Podzamczu, Gulzowie, Ryczowie 
oraz administrację budynków mieszkalnych.”  
 
 
Ad.13 
Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności.  
 
Burmistrz poinformował o najważniejszych wydarzenia pomiędzy sesjami  
(zapis w formie stenogramu):  
 18 kwietnia odbyła się procedura konkursowa z ogłoszonym naborem na 

wolne stanowisko urzędnicze, Jest to zaplanowane w projekcie budżetu w 
związku w przyszłości z pewnym ruchem kadrowym, bo niektóre osoby 
odchodzą na emeryturę i będzie potrzeba zatrudnienia pracowników, dlatego  
konkurs się odbył, mamy osobę wytypowaną, która okazała się spełniać nasze 
oczekiwania i od 1 czerwca będzie zatrudniona w dziale księgowości.  

 20 kwietnia Urząd MiG, Biblioteka, Dom Kultury, Przedsiębiorstwo Komunalne 
Ogrodzieniec, Zakład Gospodarki Komunalnej i Ośrodek Pomocy Społecznej  
sprzątali dzikie wysypiska na terenie gminy, około 30 pracowników brało w 
tym udział, każdy otrzymał 10 worków dużych 200 litrowych  i ponad 300 
worków odpadów udało nam się zgromadzić, te odpady zostały odebrane 
przez firmę Remondis i na jakiś czas zostało to posprzątane, ale jest to 
problem nie tylko w naszej gminie, jest to problem powszechny, sprzątanie 
dzikich wysypisk i walka z osobami które wywożą do lasu na łąki na pola do 
rowów odpady komunalne, różne odpady i tutaj chciałem podziękować 
osobom które się zaangażowały w to sprzątanie, bo wiem, że nie tylko my ale 
też mieszkańcy Józefowa, młodzież szkolna sprzątała dzikie wysypiska, 
wszystkim dziękuje, natomiast państwa proszę o to aby każdy w swoim 
środowisku w otoczeniu rozpowszechniał taką idee poszanowania środowiska, 
aby tych śmieci było jak najmniej. Dzisiaj była podejmowana uchwała która 
dostosowuje nasz regulamin czystości i porządku do ostatnich zmian w prawie 
ale chce zauważyć, że od kilku lat system w gminie Ogrodzieniec działa w 
mojej ocenie bardzo dobrze i jeżeli ktoś wykazuje choć minimum troski to jest 
w stanie pozbyć się zgodnie, legalnie odpadów komunalnych i nie zaśmiecać 
środowiska. Mamy pewien problem i to wiemy z doświadczeń zbierania 
odpadów, mamy problem z firmami działającymi u nas lub przejeżdżającymi 
przez nasz teren, które ewidentnie wyrzucają do rowów przydrożnych do 
lasów odpady prawdopodobnie pochodzące z działalności gospodarczej, to są 
czasami części samochodowe, to są jakieś pozostałości po remontach 
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budowlanych i to jest bardzo trudne walczyć z takimi osobami, które 
zaśmiecają, przejeżdża ktoś przez teren gminy i prawdopodobnie wyrzuca 
odpady. Obowiązkiem każdego kto prowadzi działalność gospodarczą jest 
posiadanie umowy z firmą wywozową, my w ramach tego regulaminu, który 
był dzisiaj nowelizowany obejmujemy budynki mieszkalne, gmina nie zajmuje 
się odpadami z nieruchomości niezamieszkałych z nieruchomości letników z 
nieruchomości w których jest prowadzona jest działalność gospodarcza i jedni 
i drudzy winni mieć umowę indywidualną i tutaj nie jest to łatwe, najważniejsze 
i główne co należałoby robić to jest uświadamianie, profilaktyka i rozmowy, 
uświadamianie wszystkich, że jeżeli chcemy w czystości mieszkać musimy o 
nią zadbać.  

  Na ostatniej sesji była mowa o tym, że jest potrzeba poprawy stanu dróg 
dojazdu do pól i 23 kwietnia spotkałem się z zainteresowanymi mieszkańcami 
w Mokrusie, gdzie rozmawialiśmy o potrzebie poprawy dojazdu do działek 
rolnych do pól uprawnych znajdujących się pomiędzy Mokrusem, a sołectwem 
Siamoszyce - to jest już gmina Kroczyce. Sprawa jest na takim etapie, że 
zostanie zlecone wznowienie granic geodezyjnych, bo droga na mapach jest i 
postaramy sie ustalić w którym miejscu ona faktycznie przebiega. Sprawa jest 
o tyle szczególna i specyficzna, że jest bardzo duża różnica terenu pomiędzy 
działkami i być może w przyszłości trak ,że jeżeli nie będzie wyjścia trzeba 
będzie poszerzyć drogę i pozyskać kawałek gruntu ornego od właściciela 
prywatnego, ale coś więcej można będzie powiedzieć po pomiarach 
geodezyjnych.. 

 Jak co roku pod koniec kwietnia w Katowicach organizowane jest Śląskie 
Forum Drogownictwa, biorę udział w tych spotkaniach już po raz kolejny chcąc 
się dowiedzieć o nowej technice i nowoczesnej technologii naprawy dróg i ich 
utrzymania. Takie spotkanie zorganizowane było 25 i 26 kwietnia przez 
Zarząd Dróg Wojewódzkich i uczestniczyłem w nim starając się zgromadzić 
materiały które w przyszłości wykorzystamy przy przebudowie dróg  

 26 kwietnia otrzymaliśmy jako gmina zaproszenie przez amerykańską izbę 
gospodarczą w Polsce, to jest organizacja skupiająca przedsiębiorców z USA i 
Kanady. W tym dniu w hotelu Mariot organizowany był polsko-amerykański 
szczyt gospodarczy na który pojechałem po to, aby zorientować się, 
posłuchać wystąpień dot. planów związanych z inwestycjami w Polsce przez 
Stany Zjednoczone i Kanadę, co prawda więcej informacji było dot. USA. W 
tym spotkaniu brał udział Prezydent RP Pan Andrzej Duda, który szczyt 
gospodarczy otwierał, a Pan Premier Mateusz Morawicki obrady po południu 
kończył. To spotkanie dla naszej gminy było o tyle ważne, że mogłem na 
bieżąco zorientować się jeśli chodzi o plany inwestycyjne firm amerykańskich 
w Polsce, interesuje się tym tematem bardzo intensywnie po to, aby po 
zakończeniu remontu terenów inwestycyjnych w Cementowni skutecznie 
zabiegać o inwestorów do naszej gminy. 

 W maju rozpoczęły się tradycyjne obchody „Dni Strażaka” przeplatane w 
miedzy czasie świętem uchwalenia Konstytucji 3 Maja, tak jak to było w latach 
poprzednich imprezy zorganizowane były przez Zarząd Miejsko-Gminny OSP i 
poszczególne jednostki OSP i tak: 2 maja były uroczystości dla parafii Ryczów 
dla OSP Ryczów i Ryczów Kolonia, natomiast 5 maja w OSP Podzamcze i 
OSP Ogrodzieniec - mieliśmy duże wydarzenie, bo dla OSP Podzamcze 
przekazywany był nowy samochód ratowniczo-gaśniczy, który zakupiliśmy w 
roku ubiegłym. W dniu12 maja odbędą się uroczystości w parafii w Gieble. 
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 komisja przetargowa pracuje nad przetargiem dot. budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków, jesteśmy w trakcie procedury przetargowej, jeżeli 
przetarg byłby rozstrzygnięty to w najbliższym czasie mógłbym coś więcej na 
ten temat powiedzieć o tym kiedy i w jakiej kolejności byłyby wykonywane 
przydomowe oczyszczalnie, natomiast jeszcze komisja pracuje i od strony 
ustawy o zamówieniach publicznych musimy wszystkie procedury wyczerpać. 

 Wczoraj minął termin wyboru wykonawcy na przebudowę  Miejsko Gminnego 
Ośrodek Kultury w ramach tego etapu tegorocznego, chcieliśmy 
wyremontować i taki był zakres rzeczowy tego przetargu, wyremontować 
parter, łazienki, korytarze, dolną salę, przebudować wejście główne które jest 
rozwiązaniem tymczasowym, również na I piętrze budynku w zakresie byłby 
remont sali widowiskowej i sceny, toalet i korytarzy, oraz wymiany kompletnie 
instalacji elektrycznej i dostosowania jej do współczesnych potrzeb 
związanych z funkcjonowaniem budynku, niezbędne jest wykonanie instalacji 
sygnalizacji pożaru i oddymiania budynku, budynek jest z lat pięćdziesiątych i 
zostały nam narzucone pewne wymogi związane z ewakuacją i 
dostosowaniem budynku w przypadku pożaru, są  o dość spore wydatki. W 
ramach tego zadania planujemy wybudowanie windy w budynku, która 
umożliwiałaby korzystanie dla osób z dysfunkcją ruchu, oprócz tego do 
wymiany byłaby całą instalacja hydrantowa, instalacja wodna, instalacja 
częściowo ogrzewania, ale przede wszystkim nowe instalacje nawiewu i 
wywiewu powietrza z sali widowiskowej i sali na dole. Całość tego zadania 
chcieliśmy w tym roku zrobić - w części do września, a pozostałej do końca 
roku, niestety nie zgłosił nam się żaden wykonawca, będziemy chcieli ogłosić 
nowy przetarg, przy czym najprawdopodobniej rozważamy taką sytuacje aby 
wydłużyć termin zakończenia robót bo nam się to wszystko poprzesuwa, bo 
będzie prawdopodobnie trudno znaleźć wykonawcę , który zrobiłby to w pół 
roku ten duży zakres robót, tak że prawdopodobnie wydłużymy ten termin do 
roku przyszłego i być może znajdzie się więcej oferentów którzy przystąpią do 
przetargu. Środki na remont zostały zwiększone co nam umożliwi ogłoszenie II 
przetargu. 

Chciałby przekazać państwu jeszcze dwie informacje: 

 Zakład Gospodarki Komunalnej w Ogrodzieńcu otrzymał zatwierdzenie taryf 
na dostawę wody i odprowadzenie ścieków i tutaj chciałby się pochwalić ,bo  
jesteśmy jedną z niewielu gmin, a w powiecie zawierciańskim tylko my i gmina 
Pilica , które przy pierwszym podejściu otrzymały zatwierdzone taryfy, tak że 
gratuluje dyrektorowi ZGK panu Wałkowi i pani księgowej za przygotowanie 
taryf , bo to oni się tym zajmowali i chciałbym państwa poinformować ,że jeśli 
chodzi o ceny, to jak państwo pamiętacie było to przedstawione, ale ja 
przypomnę,  woda do tej pory była 5,11 zł , po zmianach będzie 5,28 zł  jest 
o17 groszy więcej , ale za to opłata abonamentowa była 5,04 zł  będzie 4,85, 
natomiast w obniżce mamy cent ścieków do tej pory płaciliśmy 6,64 zł, 
będziemy teraz płacić 6,54 zł i abonament był 5,61, będzie 5,52. Zasady 
ustalania taryf się zmieniły i od tego roku od 1 stycznia taryfy nie są 
zatwierdzane przez Radę Miejską tak jak dotychczas było, ale są 
zatwierdzane przez Przedsiębiorstwo Wody Polskie to jest państwowe 
gospodarstwo wodne, instytucja rządowa, która sprawdza przedsiębiorstwa 
wodno-kanalizacyjne odnośnie poprawności konstruowania taryf i jeżeli jest 
ona w zgodzie z zasadami to jest zatwierdzana. 
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 Podjęliśmy kolejną już inicjatywę z Akademią Wyższej Szkoły Biznesu w 
Dąbrowie Górniczej, przeznaczoną dla osób średnim wieku i przystąpiliśmy do 
Projektu „Jak nie my to kto” to jest projekt mający na celu upowszechnienie 
nauki, badań naukowych i ich zastosowań wśród słuchaczy Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku i MGOK Ogrodzieniec te zajęcia prowadzi, organizuje je 
wspólnie z Akademią WSB. Do zajęć zapraszamy wszystkich mieszkańców 
powyżej 50 roku życia, do bezpłatnych zajęć które będą organizowane, 
harmonogram zajęć jest udostępniony na drzwiach wejściowych budynku , 
będziemy jeszcze na ten temat pisać w Gazecie Ogrodzienieckiej. Akademia 
WSP otrzymała na tern cel dofinansowanie z Narodowego Centrum Badań i 
Rozwoju celem projektu w naszej gmina, ale tez i w innych gminy jest 
popularyzacja nauki i badan naukowych wśród seniorów”.  

 
Następnie Pani Justyna Żak Pełnomocnik Burmistrza do realizacji Gminnego  
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych poinformowała o 
zmianie ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi na 
mocy której rada gminy na obowiązek ucha lic w drodze uchwały maksymalna liczbę 
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych , a nie jak do tej pory maksymalna 
ilość punktów sprzedaży. Dotychczasowe uchwały rady zachowują swoja moc do 
dnia wejścia w życie nowych ale nie dłużej niż 6 miesięcy od wejścia w życie ustawy 
– termin graniczny mamy do 9 września, chodzi tutaj o uchwały na których pracujemy 
czyli z 2001 roku i 2003 roku .Pierwsza dot. ustalenia liczby punktów sprzedaży, a 
druga usytuowania tych punktów. W związku ze zmianami przepisów przygotowany  
został projekt uchwały w sprawie maksymalnej liczny zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych na terenie MiG Ogrodzieniec. Do tej pory limitowana była liczba 
punktów sprzedaży, limit określony był na poziomie 40 punktów, dla zezwoleń na 
sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem 
sprzedaży (są to sklepy). Po zmianie limitowana ma być liczba zezwoleń na sprzedaż 
napojów alkoholowych. W przedłożonym projekcie uchwały proponujemy liczbę: 35 
zezwoleń dla każdej z poszczególnej kategorii. Mówiąc o kategorii mam tu na myśli 
kategorię A, B i C gdzie A dotyczy zezwolenia na sprzedaż napojów do  4,5 % 
zawartości alkoholu oraz na piwo, B - powyżej 4,5 % do 18 % zawartości alkoholu (z 
wyjątkiem piwa) i C- powyżej 18 % zawartości alkoholu. Co się tyczy zezwoleń na 
sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży 
(czyli są to bary, restauracje), dotychczasowy limit wynosił 30 punktów. W nowym 
projekcie uchwały proponujemy liczbę: 25 zezwoleń dla każdej z poszczególnych 
kategorii. Jeżeli chodzi o usytuowanie punktów sprzedaży, to w projekcie uchwały 
zostawiono dotychczas obowiązujące odległości. Punkty sprzedaży oraz podawania 
napojów alkoholowych powinny być usytuowane w odległości większej niż 100 mb od 
obiektów: szkoły, przedszkola, kościoły. Punkty sprzedaży powinny być usytuowane 
w odległości większej niż 50 mb od obiektów: szkoły, przedszkola, kościoły. Według 
obowiązujących przepisów, zgodnie z art. 12 ust. 5, gmina ma obowiązek poddania 
pod opinię jednostek pomocniczych podejmowanych uchwał. W Gminie Ogrodzieniec 
jednostkami pomocniczymi są sołectwa, dlatego zwracam się z prośbą do 
przedstawicieli wszystkich sołectw, o zaopiniowanie na piśmie i zgodnie z 
obowiązującym statutem sołectwa, otrzymanego projektu uchwały w terminie 
nieprzekraczalnym 21 dni. Po tym czasie projekt uchwały trafi do Rady Miejskiej 
celem jego zatwierdzenia. 
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Ad. 14 
Wnioski i oświadczenia.  
 
Przewodniczący Rady przekazał następujące informacje : 
 
 Na wspólnych komisjach rady ustalono w związku ze zbliżającymi się 

wakacjami terminy sesji rady na najbliższe 3 miesiące i tak planowane terminy 
sesji to: 12 czerwca, 17 lipca i sierpień wolny, przerwa wakacyjna, 
 

 15 maja o godz.15.00 posiedzenie Komisji Rewizyjnej, przedmiotem obrad 
komisji będzie kontrola wpływów i wydatków SPZOZ Ogrodzieniec, 
organizacja pracy i zatrudnienie oraz rozpatrzenie sprawozdania z wykonania 
budżetu gminy za rok 2017. Na wniosek Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej oraz przy aprobacie członków tej Komisji termin posiedzenia 
zmieniono na 16 maja godz. 15.30  
 

 Do Rady Miejskiej wpłynęły następujące pisma; 

 sprawozdanie ze współpracy Gminy Ogrodzieniec z organizacjami 
pozarządowymi prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 
2017.Informacja znajduje się w biurze rady do zapoznania się i wykorzystania. 

 Związek Gmin Jurajskich przesłał w formie elektronicznej komplet sprawozdań 
Związku za 2017 rok wraz z protokołami z posiedzeń Zarządu oraz 
Zgromadzenia Walnego. 

 Ośrodek Pomocy Społecznej w Ogrodzieńcu przedstawił ocenę zasobów OPS 
za 2017r w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. 
Informacja jest to do wglądu i zapoznania w biurze rady. 

 pismo Wojewody Śląskiego w sprawie zmiany granic administracyjnych Gminy 
Ogrodzieniec i Gminy Pilica dot. obwodu geodezyjnego Giebło. Działania 
podjęte były na wniosek mieszkańców za pośrednictwem Gminy oraz Rady 
Miejskiej w Ogrodzieńcu składane były pisma i wnioski do Wojewody oraz do 
Premiera i Ministra Administracji w tej sprawie i dotyczy to dalszego ciągu 
pozytywnie rozpatrzonego wniosku. 

 pismo skierowane do Rady Powiatu Zawierciańskiego oraz do wiadomości do 
gmin z powiatu od Stowarzyszenia „Nie dla kopalni cynku i ołowiu”. Komplet 
dokumentów do wglądu w biurze rady. 

 
W wolnych wnioskach głos zabrała radna Anna Pilarczyk-Sprycha  
(zapis w formie stenogramu)  
 
„ Panie Burmistrzu ja składam interpelacje, a nie dyrdymały jak to pan powiedział, 
proszę z szacunkiem podejść do moich interpelacji i zgodnie z przepisami prawa 
odpowiedzieć na każde pytanie, może być na piśmie i w gazecie ogrodzienieckiej 
Chciałam się odnieść do tego co pan powiedział na temat szkoły podstawowej w 
Ogrodzieńcu. Dyrektor szkoły oczywiście decyduje, ale przede wszystkim trzeba 
zwrócić uwagę na historię szkoły, pan się urodził  i wychował w tej miejscowości i 
chodził do tej szkoły i powinien pan jako gospodarz zadbać o to, żeby dzieci mogły 
chodzić do tej szkoły i nie chodzić na zmiany ponieważ myślę, że taką gminę 
turystyczną jak nasza stać jest na to, żeby dzieci z miejscowości Ogrodzieniec miały 
godne warunki, żeby w tej szkole mogły funkcjonować, a nie co ustalimy - być może 
dzieci będą chodziły na raty, nie wiemy jak będą wyglądały warunki, należy się 
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szacunek dla mieszkańców. Pamiętam kiedyś jak pan mówił o Krępe budowali nasi 
dziadkowie (...) przepraszam bardzo w wolnych wnioskach mam chyba prawo mówić, 
wiec tak jak nasi dziadkowie budowali Krępe i ten obiekt tą szkołę też budowali i 
wypadałoby, aby jako gospodarz, a my jako radni zrobili wszystko, żeby te dzieci w 
tej szkole od 1 do 8 mogły godnie chodzić i żeby mogły nie w różnych czasach ale w 
tym samym czasie, bo ta miejscowość na to zasługuje.  
Kolejna rzecz jeśli chodzi o POZ prywatny który powstaje, oczywiście nikt nie ma 
wpływu na to że powstanie inny POZ, ja zmartwiłam się bardziej nie tyle pacjentami 
bo pacjent u prywatnego może osiągnąć wiele więcej, natomiast zmartwiłam się 
personelem, wiem że personel może być zagrożony, jeżeli deklaracji odejdzie 50% to 
nie będzie środków na utrzymanie całego budynku i personelu, wiec to nie jest tak, 
że my czekamy aż się ten POZ pojawi tylko gospodarz powinien już w tym momencie 
zadbać o to żeby ściągnąć lepszych lekarzy, żeby załoga też nie czuła się w tym 
momencie zagrożona i nie zastanawiała się co się z nimi stanie, czy nie stracą pracy, 
bo to jest rola gospodarza gminy, dlatego zobowiązujemy pana burmistrza żeby pan 
nie czekał do czerwca, ja wiem o tym, że już lekarze podpisywali umowę w tym 
prywatnym POZ-cie, nawet wiem już, że jeden lekarz który był bardzo dobry tutaj w 
naszym POZ i w tym momencie jak będzie przyjmował tam, na pewno deklaracje 
zostaną do niego przeniesione, poza tym 217 tyś zł, gdyby one pochodziły obojętnie 
z jakiego budżetu, czy to z budżetu gminy, czy ze środków własnych SPZOZ-u, to są 
bardzo duże pieniądze, zostały wydatkowane na tak zwany pustostan który stoi 2 
lata, słyszałam że w tamtym czasie kiedy był remont robiony, może są to plotki może 
nie, pracownicy nie dostali nagród w tym czasie ponieważ były ważniejsze rzeczy 
trzeba było tworzyć obiekt pod rehabilitacje. Od 2 lat nie ma żadnej komercji 
wprowadzonej, która dzisiaj nawet mogłaby spowodować sytuację, że prywatna 
przychodnia byłaby mniej konkurencyjna ponieważ ileś tam specjalistów by się tam 
znalazło i pacjent który chodziłby do POZ miałby również innych specjalistów, to jest 
dbałość o zdrowie mieszkańca, a zdrowie mieszkańca jest najważniejsze i 
oczywiście pan burmistrz nie ma wpływu na to że powstaje prywatny POZ, ale ma 
wpływ na to, jak zadbać o ten, który w tej chwili jest tutaj na miejscu . 
Kolejna rzecz jeśli chodzi o kopalnie – jeżeli ja czytam w gazetach informacje że 
będą się lokować w Ogrodzieńcu albo w Łazach, to jak gospodarz gminy nie może 
spojrzeć na to i nie popatrzeć w ramach zdrowia, to jest kolejna rzecz, zdrowie 
mieszkańca. Gmina która jest turystyczna, która rozwija się turystycznie i nagle 
przychodzi kopalnia, już mieliśmy - jak wcześniej wspominałam - azbest, nie można 
zamieść problemu pod dywan bo on może się kiedyś pojawić, a kiedyś jaki się pojawi 
może być za późno, jak otrzymają koncesje na Ogrodzieniec to my nie będziemy 
mieć nic do powiedzenia, powinniśmy teraz pracować nad tym i myślę, że to nie jest 
tylko moja opinia, to jest opinia wielu mieszkańców, którzy mnie prosili o to żebym 
wystąpiła i tutaj powiedziała na ten temat, tak że na pewno nie jestem odosobniona. 
Przewodniczący rady stwierdził, że jeżeli chodzi o kopalnie to była rozmowa 
prowadzona i gdy będzie decyzja będzie referendum.  
Radna Anna Pilarczyk-Sprycha mówiła dalej – ale proszę państwa referendum to są 
wydawane pieniądze, referendum w Zawierciu kosztuje 130 tyś jeżeli ono będzie. Po 
co mamy wydawać pieniądze, myślę że każdy z nas reprezentuje ludzi, mieszkańców 
którzy wiedzą czego chcą.  
Z sali spośród radnych padły głosy – tak wiedzą lepiej od radnych i trzeba 
uszanować ich głos, spytać ludzi o zdanie.  
Radna Pilarczyk-Sprycha mówiła dalej - wiec musimy znaleźć pieniądze na 
referendum, ale myślę, są też zebrania sołeckie.  
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Przewodniczący Rady zaznaczył, że gdy będzie decyzja wówczas zobowiążemy, 
zorganizujemy i poszukamy pieniędzy na referendum.  
Radna Pilarczyk Sprycha stwierdziła - proszę państwa nie możemy czekać na to 
kiedy dostaną już koncesję, bo będzie już za późno i tak naprawdę wówczas nasza 
decyzja będzie mała zerowe znaczenie. 
Kolejna rzecz jeśli chodzi o drogę- Pan burmistrza powiedział, że nie mógł wcześniej 
reagować na budowę drogi i że interesy gminy są zabezpieczone, jeżeli 4 mln gmina 
już wydała na ten cel i pan przez pół roku pozwał na przedłużenie dalej tej budowy, 
ja przejeżdżam tam codziennie do pracy i widuje tam jednego pana może dwóch 
czasem siedzą sobie, czasem odpoczywają, dzisiaj stałam 45 minut w korku bo tyle 
wyglądał dojazd z Zawiercia do Ogrodzieńca i pan uważa że nic nie można było z 
tym zrobić. Ja znam środki prawne jeśli chodzi o prawo zamówień publicznych, które 
pozwalają nam na wyłonienie wykonawcy zastępczego i to nie dzisiaj, to trzeba było 
zrobić w grudniu w październiku widząc że mamy zagrożenie. Tłumaczenie się 
dzisiaj informacją - że dzisiaj pozwólmy wykonawcy dokończyć - to jest niezgodne z 
przepisami zamówień publicznych i w związku z tym chciałaby, żeby ta odpowiedz 
była udzielona konkretnie - jakie kary ? co do tej pory wobec tego wykonawcy zostało 
zrealizowane ? 
Jeżeli chodzi o zapraszanie gości, przykładem jest 3 Maja. Zapytałam trzech naszych 
radnych powiatowych z gminy jest to; Paweł Skóra, Katarzyna Romańska i Maria 
Milejska. Żadna z tych osób nie dostała zaproszenia na tą imprezę. Nie dostali 
zaproszenia, mam to potwierdzone, zapytywali mnie ludzie dlaczego radni powiatowi 
nie dostają zaproszeń. Uważam, że dyplomacja bez względu na to, czy kogoś lubimy 
czy nie, czy się to nam podoba, czy nie jest taka - z kurtuazji powinniśmy zaprosić bo 
tak nam wypada i gmina Ogrodzieniec tego powinna przestrzegać. Dziękuję bardzo”. 
 
Burmistrz MiG Ogrodzieniec Pan Andrzej Mikulski po wystąpieniu radnej Pilarczyk 
Sprycha powiedział (zapis w formie stenogramu)  
„Z kurtuazji zapraszamy wszystkich. Radni gminni też nie byli zaproszeni na 
uroczystości, bo o tym że jest święto narodowe każdy wie. Wie każdy mieszkaniec, 
każdy obywatel wie o tym każdy radny i każdy kto się z gminą identyfikuje, były 
plakaty na tyle na terenie miasta i gminy, że nie robiliśmy specjalnych zaproszeń dla 
nikogo. Proszę państwa nie chcę tutaj dyskutować, bo pani wygłasza już w tej chwili, 
powiedzmy płomienne wystąpienia, powiedzmy bezpodstawnie .Jeśli chodzi o 
poszczególne tematy możemy tutaj mówić do wieczora, będę je wyjaśniał. 
Jeśli chodzi o budowę kopalni, nie zostało do gminy skierowane żadne pismo. Na 
poprzednich posiedzeniach Rady informowałem jeszcze w ubiegłym roku, dwa lata 
temu i w poprzedniej kadencji, że jeżeli temat budowy kopalni w Gminie 
Ogrodzieniec pojawi się to podobnie jak Gmina Łazy zapytamy o to mieszkańców, 
żeby ich zapytać trzeba wiedzieć o co zapytać, a żeby wiedzieć o co zapytać trzeba 
znać wyniki badań, a one jeszcze nie są upublicznione .Nie będzie budowy kopalni 
jeżeli gmina, rada gminy nie podejmie uchwały o zmianach w planie 
zagospodarowania przestrzennego. To nie jest tak jak pani tutaj mówi, że ktoś nam 
narzuci budowę kopalni. Na dzisiaj jest tak, że gmina decyduje o tym czy dokona 
zmiany miejscowego planu czy nie.  
Jeśli chodzi o szkołę podstawową, no proszę państwa, burmistrz gminy Ogrodzieniec 
w poprzednich latach zapewnił bardzo dobrze funkcjonujący system edukacji w 
naszej szkole. W dawnym jeszcze systemie mieliśmy bardzo dobrze funkcjonujące 
szkoły podstawowe i gimnazjum, to że weszła reforma oświaty, to nie jest winą, ani 
burmistrza ani radnych tutaj obecnych, to jest decyzja rządu, jeżeli jest zgodnie z tą 
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reformą gmina zobowiązana do zorganizowania nauki w szkołach, to robimy to w 
takich warunkach jakie mamy, tyle mnożna powiedzieć, ja nie jestem w stanie 
wyczarować odrębnego budynku, ani innych warunków niż to co mamy, natomiast 
pani uprawia tutaj ewidentnie tutaj politykę w sposób publiczny, która miejsca mieć 
nie powinna, bo nie jesteśmy tutaj po to na posiedzeniach żeby się kłócić i wzajemnie 
sobie wytykać, ja się staram pracować tak, jak na to zezwalają warunki i państwa na 
bieżąco o tym informować, natomiast uciekanie się do emocji jest zupełnie 
niepotrzebne, podobnie jak z tym SPZOZ-em, pani wypowiada się z jednej strony, że 
po co był remont, lepiej było wypłacić podwyżki pracownikom i nagrody, ja jestem 
ciekaw, czy nie byliby bardziej zagrożeni właśnie gdyby budynek nie był  
przygotowany do pracy do świadczenia usług medycznych niż jest w tej chwili, tak 
,że to jest ewidentnie uprawianie wystąpień płomiennych, ja nie będę z nimi 
polemizował bo uważam, że szkoda czasu. Dziękuję bardzo.”  
 
Następnie głos zabrał Pan Bednarz mieszkaniec Ogrodzieńca, który powiedział, 
(zapis w formie stenogramu)  
„…Chciałbym się odnieść do tego SPZOZ-u naszego, do służby zdrowia panie 
burmistrzu, nie ma tutaj pana dyrektora, ale już podpisaliśmy jest 78 osób jeżeli 
dobrze pamiętam o rehabilitacje w tym zakładzie. Wyremontowaliście piętro, a nie 
zrobiliście rehabilitacji, wie pan jaki jest problem w Zawierciu z rehabilitacją,(…) ja się 
wcale nie dziwię (…) Chce się odnieść jeszcze do szkoły, panie burmistrzu jest 
ustawa o zmianie sytemu nauczania ? (…) czy jak się ona nazywa, pan wie o co 
chodzi, wiec pana obowiązkiem jest do tej ustawy się przystosować, nie to, że 
rodzice będą wybierać system, tylko pan ma zapewnić ten system, za to pan bierze 
pieniążki. Teraz sprawa przedszkola, pozwoliłem sobie sprawdzić budżet na temat 
przedszkola w kadencji 2014-2018 i tak; uchwałą z grudnia 2014 roku przeznaczył 
pan 240tyś na budowę przedszkola XXI wieku dla wszystkich dzieci w naszej gminie, 
w 2015 roku przeznaczył pan 750 tyś zł, w 2016 roku przeznaczył pan milion zł i w 
roku 2017/2018 przeznaczył pan 1.458 tyś. Suma to jest 3miliony 448 tyś zł i mam do 
pana pytanie, przedszkola nie ma i gdzie te pieniądze są ? proste pytanie, bo że 
przedszkola nie ma wszyscy wiemy, jest problem ze szkołą i postawimy wszystko do 
góry nogami żeby ta szkoła nie była rozbijana, żeby pan pamiętał o tym. Mam 
jeszcze pytanie, jeszcze panie przewodniczący mam sprawę tej naszej infrastruktury 
ogrodzienieckiej i też pozwoliłem sobie spisać żeby wiedzieć, 27 grudnia2014 r. 2 
miliony zł pan przeznaczył, 29 grudnia 2015r. 4,5 miliony, 28 grudnia 2016 r. 12 
milionów, to są planowane wydatki i w roku 2017 milion dwieście tysięcy to jest 
razem 19 mln 787 tyś to jest planowane na infrastrukturę inwestycyjnego naszego, 
jak się to nazywa zaraz przeczytam - na uzbrojenie terenu ogrodzienieckiej strefy 
inwestycyjnej etap I i tak dalej, na drogi, kanalizacje i tak dalej i to razem wyszło 19 
mln ale trzeba by jeszcze dołożyć 1680 tyś (..)co pan kupił razem jest 22 miliony taka 
jest prawda. (…).” 
 
Pan Burmistrz dla wyjaśnienia podał (zapis w formie stenogramu) „ proszę państwa 
musze, żeby mieszkańcy, którzy oglądają nasze relacje za pomocą przekazu nie 
nagrali złego obrazu, proszę państwa, pan sumuje kolejne plany zapisane w 
budżetach na kolejnych sesjach i łącznie wychodzi panu jakaś przeogromna kwota. 
Natomiast to nie jest tak, plany zawarte w projekcie budżetu są w trakcie roku 
realizowane i o jego wykonaniu i o wydatkowaniu środków mówią nie bieżące 
uchwały ale sprawozdania z realizacji budżetu za dany rok, dlatego proszę zerknąć 
do sprawozdań z wykonania budżetu one są w biuletynie informacji publicznej 
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zamieszczone z kolejnych lat i będzie pan wiedział ile wydaliśmy w roku 2017, 2016 i 
kolejno do tyłu w każdym roku aż do roku 2002, ile faktycznie było na jakie zadanie 
środków wydatkowane, bo co innego jest plan, a co innego wykonanie. Nie można 
kolejnych planów sumować, bo wyszło tutaj ewidentnie, że pan nie do końca tutaj 
sobie chyba potrafił to sobie wyjaśnić, gdyby pan przyszedł, zapytał byśmy panu 
powiedzieli. Wyszło panu 19 milionów nie wiem skąd, tak samo jak wyszło na 
przedszkolach 3,5 miliona nie wiem skąd. Na przedszkola wydatkowaliśmy proszę 
państwa tylko na wykonanie dokumentacji. Mieliśmy możliwość rozbudowy 
przedszkola przy szkole nr 1 w Ogrodzieńcu, z takim wnioskiem Gmina Ogrodzieniec 
wystąpiła jeszcze w dawnym systemie oświaty, który przewidywał, że szkoła była 6 
letnia podstawowa, przedszkolaki nam się nie mieściły w budynku w Ogrodzieńcu. 
Funkcjonowało sobie normalnie gimnazjum w Cementowni, w Ogrodzieńcu było 
ciasno, wystąpiliśmy o rozbudowę naszego przedszkola, otrzymaliśmy na to 
możliwość pozyskania ze środków europejskich około 700 tyś zł dokładnie 668 tyś 
jeśli dobrze pamiętam, wykonaliśmy dokumentację, zgłosiliśmy nasze zadanie do 
wykonania i dofinansowania ze środków europejskich, ogłosiliśmy przetarg i wyszła 
nam w I przetargu oferta za 3 miliony sto , może 3 miliony dwieście, kierownik może 
przypomnieć dokładnie jak było, unieważniliśmy ten przetarg, ponieważ w projekcie 
budżetu jak państwo zerkniecie sobie do swoich notatek, a jak nie to jest 
opublikowane proszę to sprawdzić, mieliśmy 1 milion 700 tyś na budowę, tyle nam 
wychodziło z kosztorysów inwestorskich, natomiast oferty nam wpłynęły w II 
przetargu najtańsza za 2 miliony 700 tyś, ceny po prostu poszły w budownictwie, jest 
taka sytuacja na rynku wykonawczym firm i  nie ma już czegoś takiego jak kiedyś 
było że poniżej kosztorysu inwestorskiego wykonawca się znalazł i robił za 70 % 
,60% kosztorysu inwestorskiego, teraz sytuacja się odwróciła i mogliśmy 
rozstrzygnąć ostatni przetarg i rozbudować przedszkole, ale na to potrzebowałem 2 
miliony 700 tyś zł, a w budżecie miałem 1 milion 700, z czego 680 tyś to miały być 
środki zewnętrzne - dotacja unijna, a pozostała kwota czyli dwa miliony musielibyśmy 
dać z naszego budżetu. Czy było to możliwe do wykonania?,  nie było możliwe i tutaj 
po konsultacji z państwem z radnymi na którejś z komisji podjęliśmy decyzję że 
odstępujemy od rozbudowy przedszkola, trzeba budować nowe przedszkole, 
odrębne, a nie rozbudowywać stare, ale na nowe przedszkole potrzebujemy co 
najmniej 7 mln zł, może nawet 10, Siewierz buduje przedszkole za 20 milionów bo go 
na to stać, ale najtańsze systemowe przedszkola, jakie znalazłem po 
rozstrzygniętych przetargach w Polsce, systemowe rozwiązania z gotowych można 
powiedzieć dokumentacji dla 130 uczniów, bo tyle przedszkolaków mamy, to jest co 
najmniej 7, 8, 9 milionów zł w zależności od tego, jakie są warunki, jak trzeba działkę 
uzbroić jeszcze, tak, że nie było możliwości rozbudowy przedszkola za te środki które 
mieliśmy, dlatego podjęliśmy decyzje o zaniechaniu tego zadania. Natomiast jeśli 
chodzi o organizacje roku szkolnego w szkole podstawowej w Ogrodzieńcu. Proszę 
państwa, ja zgadzam się z tym, chciałbym żeby wszystkie dzieci chodziły jak najbliżej 
domu do szkoły, ale raz jeszcze powiem, nie burmistrz, nie radni z gminy 
Ogrodzieniec wprowadzali reformy oświaty w całej Polsce. Funkcjonowało nam 
wszystko bardzo dobrze, mieliśmy 6 lat dzieci w szkołach w Ryczowie, w Gieble i w 
Ogrodzieńcu, klasy gimnazjalne były dowożone do Cementowni, każde dziecko miało 
takie same warunki, taki sam równy start, równe warunki do korzystania z pracowni, 
które gmina przygotowała, z hali sportowej, niestety to wszystko się 
zdezaktualizowało, bo weszła reforma, ja widzę inny problem, jak gmina zorganizuje 
warunki nauczania w szkołach w Ryczowie i w Gieble w przyszłym roku jak nam 
dojdzie jeszcze kolejna klasa, klasy osmie i kształcenie przedmiotowe. Problem w 
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Ogrodzieńcu uważam jest problemem, ale będziemy mieli większy problem w 
szkołach wiejskich, bo w przypadku Ogrodzieńca mamy o tyle komfortową sytuację, 
że jeden budynek od drugiego jest oddalony o 2 km, a w tej chwili zapewnienie przez 
gminę 8 lat i przedszkola w Ryczowie i w Gieble - dopiero to będzie wyzwanie tak, że 
po prostu nie uprawiajmy polityki i nie szukajmy tutaj problemu bazując na emocjach 
rodziców, na emocjach nauczycieli, nie podburzajmy się nawzajem czy ktoś straci 
prace czy nie, bo gmina dołoży wszelkich starań, żeby każdy pracował, ale nie 
wykorzystujmy, ani oświaty, ani służby zdrowia do uprawiania polityki przed 
wyborami. Dziękuję bardzo”. 
 
 
Ad. 15  
Zamkniecie obrad. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany w związku z 
tym dokonał zamknięcia sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu.  
Przewodniczący podziękował wszystkim obecnym za udział w sesji.  
Zamknięcie sesji nastąpiło o godz.15.00 
 
 
Podpis protokolanta    Podpis przewodniczącego obrad: 
 
 

 

 

 


